



Shanghai Concord Bilingual School
上海康德双语实验学校

SCBS NEWSLETTER

上海康德二月资讯

Remote E-learning Programme 疫情防控背景下的学生学习



This week both our Chinese and Expatriate teachers trialed our self-built online learning platform on campus. This new platform, to be launched officially next Monday, will bring about a better teaching and learning experience.

Although we cannot gather together on campus as scheduled, we received positive feedbacks from both the students and their parents on our recent remote e-learning programme.

As soon as we were notified of the delay to the start date of school, we actively made professional preparations for an online learning programme. Our teachers have been making full use of rich online resources to deliver lessons, including providing audio and video materials, making microlectures and recommending the students to submit their assignments via OneNote, etc. Some lessons are not only closely related to textbooks, but also integrate the current events. In this way, our students can have quality learning experience and broad vision even at home. Meanwhile, our teachers provide one-to-one support via email. Upon the arrival of the textbooks for the new semester, we arranged the staff from the Operations Department and the Marketing Department as well as the Primary School teachers to pack and send them out by EMS to all our students and teachers.

In addition, we collect our students' health statistics including body temperature via WeChat Work Form Class Groups every day and give guidance to the parents as to the prevention and control of the epidemic. We also provide psychological health education and support for our students. Recently, we have launched the 'SCBS Anti-epidemic Activity' for all SCBS students.

After experiencing the remote e-learning programme, a learning mode very different from the traditional one, for some time, our students said that this new mode has been raising their awareness of independent learning and developing their independent learning skills. In addition, they have been learning how to better manage time and improve their learning efficiency via Internet.

Let's rise to the current challenge together. Fighting, teachers! Fighting, students!

本周，康德双语的中外方老师分别到校参加了我校自建的在线教学平台的测试及培训。下周一，全新的在线教学平台将正式上线，届时将给老师和学生带来更好的教学体验。

虽然受疫情影响，我们不能如期在校园相聚，但是这段时间以来的在线教学也同样得到了学生和家长的积极反馈。

在接到上海市教委关于延期开学通知的第一时间，我校就积极行动，为远程教学工作做着专业的策划和准备。老师利用丰富的互联网资源有条不紊地开展教学工作，比如提供音视频资料、录制微课、引导学生使用 OneNote 等软件上传作业等。有些学科不仅结合教材相关知识点，还根据时事进行设计，让学生在家里也能拥有高质量的学习体验和广阔的视野。同时，老师也通过邮件等方式为学生提供及时的一对一的解答和帮助。新学期的教材到校以后，学校第一时间组织运营部、市场部和小学部的老师到校分发，并全部采用邮政快递的方式将教材送到学生和老师手里。

另外，学校每天通过班级微信工作群对学生信息进行排摸、上报和公布，并给予家长对疫情防范工作的指导。同时，为学生提供心理健康教育和指导，并组织学生参加“共抗疫情”的艺术创作活动。

在经过这段时间的远程学习之后，同学们表示这种有别于传统的全新的学习模式提升了他们的自主学习意识及自学能力、帮助他们学会更好地管理时间以及学习如何通过互联网来提高学习效率。

让我们共同应对当下的挑战。加油，老师！加油，同学们！